
                                     Zápis 
 

z 24. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 30. 4. 2013. 
 

Přítomno dle prezenční listiny:  23 
Omluveni: Ing. Hádková 
Hosté: prof. Melzoch, prof. Kratochvíl, Ing. Chválná, prof. Bělohlav, doc. Pospíšil, prof. 
Helebrant,  Bc. Dohnal, prof. Ruml 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil.  
 
Program:  
 

1. Rozpočet VŠCHT Praha na rok 2013 
2. Diskuze k paragrafovanému znění novely VŠ zákona 
3. Různé 

a) aktuální informace o Dejvice Center 
b) studentské slevy na dopravu 
c) Informace o zdravotním středisku VŠCHT 
 

Ad 1.  
Ing. Chválná konstatovala že, rozpočet na rok 2013 byl připravován od prosince 2012 a 
veškeré materiály byly rozeslány členům AS s dostatečným předstihem. VŠCHT již druhý rok 
hospodaří se ztrátou a proto je nutné dofinancování z rezerv VŠCHT tak, aby rozpočet mohl 
být sestaven jako vyrovnaný. V loňském roce bylo plánováno dofinancování ve výši 57 mil, 
finálně činila částka na dofinancování pouze 4 mil. Kč. Nevyčerpané prostředky jsou 
úsporami fakult. V letošním roce je plánováno dofinancování provozních prostředků z rezerv 
ve výši 18 mil Kč a navýšení investičního rozpočtu z provozních prostředků ze zisku o 19 mil. 
Kč. Součástí rozpočtu je podepsaná dohoda děkanů a rektora o rozdělení prostředků na osobní 
náklady v roce 2013.  
 
V diskuzi byl uveden současný stav rezervních prostředků, prorektor Pospíšil objasnil 
parametr „pasportizace“ nově použitý při dělení provozních prostředků na fakulty. Bylo 
konstatováno, že úspory investičních prostředků fakult představují v letošním roce 56 mil Kč. 
 
Senát rozpočet schvaluje 20 – 0 – 0 (odešli Ing. Novotná, Ing. Moulis, Bc. Holý) 
 
Ad 2. 
VŠ zákon ve formě paragrafovaného znění je v současné době připomínkován odbornými 
skupinami RVŠ a ČKR. Bude projednán na zasedání sněmu RVŠ 13. 6. 2013 
 
Ad 3. 
a) prof. Melzoch informoval senát o jednání s rektorem ČVUT a Sekyra Group ve věci 
výstavby na Vítězném náměstí. 
 b) Ing. Smolná seznámila senát s návrhem Ministerstva dopravy na zrušení slev jízdného pro 
studenty do 26 let a o odmítavém stanovisku SK RVŠ a MŠMT k tomuto návrhu.  



AS VŠCHT Praha plně podporuje stanovisko SK RVŠ a MŠMT k materiálu Ministerstva 
dopravy „Problematika státem nařízených slev z jízdného ve veřejné osobní dopravě“. AS VŠCHT 
souhlasí s názorem, že zrušení státem nařízených slev ve veřejné osobní dopravě pro žáky a 
studenty bude mít citelný sociální dopad na velkou část společnosti. Navíc případné zrušení 
slev povede k prohloubení regionálních nerovností v přístupu a dostupnosti ke vzdělání. 
Ovlivněn může být i výběr především středních a vysokých škol. Státem nařízené slevy ve 
veřejné osobní dopravě jsou ve veřejném zájmu a AS VŠCHT Praha důrazně žádá jejich 
zachování. 

Schváleno 18 – 0 – 0 

c) Ing. Chválná sdělila, že MUDr. Seidlová má pracovní smlouvu na dobu určitou do 
30.6.2013, která již byla 3x obnovena a proto ji nelze dále prodloužit. Bylo vypsáno výběrové 
řízení na místo všeobecného lékaře/lékařky. Ordinace závodního lékaře bude VŠCHT 
provozována i nadále. 

 
 
 

 
Zapsala: K. Wildová                                                                       Za správnost: O. Valentová 


